
Protokół Nr 30/21

z  posiedzenia  on-line  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Sportu,  które  odbyło  się  w  dniu
21.12.2021r. o godz. 11,30

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Iwona Marczak – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1), jedna osoba nieobecna.

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji.

Porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2.  Przyjęcie  protokołu  z  posiedzenia  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Sportu  29/21  z  dnia
21 grudnia 2021r.
3. Zaopiniowanie projektu uchwały ws zmian budżetu miasta Pabianic na 2021r. - projekt
nr 1.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały ws zmian budżetu miasta Pabianic na 2021r. - projekt
nr 2.
5. Sprawy różne: pismo z Urzędu Marszałkowskiego z dnia 07.12.21r.

Ad.1
Posiedzenie Komisji Oświaty Kultury i Sportu odbyło się w dniu 21 grudnia 2021r.

o godz. 11,30 w trybie on-line. Osoby uczestniczące w posiedzeniu otrzymały wcześniej
informacje  o  sposobie  logowania  się  do  systemu.  Posiedzenie  Komisji  było  również
transmitowane na stronie www.um.pabianice.pl

Przewodnicząca Komisji Pani Iwona Marczak (dalej: Przewodnicząca Komisji) przywitała
wszystkich radnych i zaproszonych gości, którzy dołączyli do posiedzenia on-line. 

Przewodnicząca  Komisji  odczytała  listę  obecności  członków  Komisji,  wszyscy  radni,
członkowie KOKiS byli obecni 

Do porządku obrad nie było uwag. Porządek przyjęto (zał. nr 2).

Ad. 2
Przyjęcie  protokołu  z  posiedzenia  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Sportu  28/21  z  dnia
20 października 2021r.
Przewodnicząca zapytała,  czy są jakieś uwagi  do protokołu,  nie ma, uważam protokół
za przyjęty.

Ad. 3
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  zmian  budżetu  miasta  Pabianic  na  2021r.  -
projekt nr 1 (zał. nr 3)

Skarbnik  Miasta  Pabianic  Pani  Katarzyna  Muszyńska  (dalej:  Skarbnik  Miasta)
omówiła projekt ww. uchwały.
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I. Zmniejsza się plan dochodów per saldem o kwotę 1.390.531,32 zł:
dochody bieżące 
- zwiększenie dochodów o kwotę 70.000,00 zł, z tytułu większych niż planowano wpływów
z podatku od spadku i darowizn,
- zwiększenie  dochodów  o  kwotę  400.000,00  zł,  z  tytułu  większych  niż  planowano
wpływów udziałów z podatku dochodowego od osób prawnych CIT,
-  zwiększenie  dochodów  o  kwotę  12.317,30  zł,  w  związku  z  porozumieniem
międzygminnym na punkty katechetyczne,
- zwiększenie dochodów o kwotę 205.000,00 zł,   z tytułu  zwrotu środków z rozliczanego
podatku VAT;
dochody majątkowe 
- zmniejszenie dochodów o kwotę  2.077.848,62  zł, z tytułu dofinansowania ze środków
pochodzących z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, które to przenosi się na rok
2022 ze względu na zmianę harmonogramów rzeczowo – finansowych.
II.  Zmniejsza się plan wydatków per saldem o kwotę  1.775.086,49 zł  w następujących
pozycjach:
1. wydatki bieżące
- zwiększenie  wydatków  o  kwotę  18.930,00  zł, w  grupie  świadczenia  na  rzecz  osób
fizycznych (BRM),
- zwiększenie wydatków o kwotę 653.793,30 zł  w grupie wynagrodzenia i składki od nich
naliczane (EKS) dla potrzeb realizacji wydatków płacowych w placówkach oświatowych w
IV kw. 2021 r.
2. wydatki majątkowe   zmniejszenia:
-  zmniejszenie  wydatków na  zadaniu  inwestycyjnym  pn.:„Przebudowa  dróg  gminnych”
kwota 228.000,00 zł, (ZDM),
-  zmniejszenie  wydatków  na  zadaniu  inwestycyjnym  pn:.  „Poprawa  infrastruktury
rekreacyjno - sportowej - technicznej na terenie miasta Pabianic - Budowa hali sportowej
przy SP 13" -  kwota zmniejszenia 326.198,00 zł,  w tym dofinansowanie z RFIL kwota
265.201,65 zł , wkład własny kwota 60.996,35 zł, (EKS),
-  zmniejszenie  wydatków  na  zadaniu  inwestycyjnym  pn.:  Poprawa  infrastruktury
rekreacyjno - sportowej - technicznej na terenie miasta Pabianic - Modernizacja boiska
Orlik przy SP 3 – dofinansowanie z RFIL kwota 40,65 zł, w związku z zakończeniem i
rozliczeniem zadania ( SP3),
-  zmniejszenie  wydatków  na  zadaniu  inwestycyjnym  pn.:  „Poprawa  infrastruktury
rekreacyjno  -  sportowej  -  technicznej  na  terenie  miasta  Pabianic  -  budowa  areny
lekkoatlecznej  wraz  z  infrastrukturą  towarzyszącą"  -  dofinansowanie  z  RFIL  kwota
861.733,20 zł, w związku ze zmianą harmonogramu rzeczowo - finansowego (MOSiR),
-  zmniejszenie  wydatków  na  zadaniu  inwestycyjnym  pn.:  "Poprawa  infrastruktury
rekreacyjno - sportowej - technicznej na terenie miasta Pabianic - budowa Pabianickiego
Centrum Sportów Wodnych" - kwota zmniejszenia 796.637,94 zł, w tym dofinansowanie
z RFIL kwota 647.673,12 zł,  wkład własny kwota 148.964,82 zł,  w związku ze zmianą
harmonogramu rzeczowo - finansowego, (MOSiR),
-  zmniejszenie  wydatków  na  zadaniu  inwestycyjnym  pn.:  „Poprawa  infrastruktury
rekreacyjno - sportowej - technicznej na terenie miasta Pabianic - Przebudowa Amfiteatru
i nawierzchni  na Górce Aktywności  w Parku Wolności"  -  dofinansowanie z RFIL kwota
303.200,00 zł, w związku ze zmianą harmonogramu rzeczowo - finansowego (OS),
-  zmniejszenie  wydatków na zadaniu  inwestycyjnym pn.:  „Przebudowa Starego  Rynku
w Pabianicach kwota 160.000,00 zł, które to przenosi się na rok 2022 (IM).
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3. wydatki majątkowe zwiększenia:
-  zwiększenie  wydatków  na  zadaniu   inwestycyjnym  pn.  „Zakup  wiaty  śmietnikowej
na placu targowym przy ul. Moniuszki 40/42 w Pabianicach” w kwocie 3.000,00 zł  (ZDM),
- wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego pn. „Zakup samochodu dostawczego -
brygadówki z wywrotką”  w kwocie 125.000,00 zł (ZDM),
-  wprowadzenie  nowego  zadania  inwestycyjnego  pn. „Zakup  kosiarki  samojezdnej”
w kwocie 80.000,00 zł  (ZDM),
-  wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego pn.  „Zakup ssawy do liści”  w kwocie
20.000,00 zł (ZDM).
III. Ponad to dokonuje się  przeniesień:
-  między działami na kwotę 4.570 zł w Wydziale Edukacji, Kultury i Sportu zmniejszając
wydatki w grupie wynagrodzenia i składki od nich naliczane  w rozdziale 85401 i 85404,
jednocześnie zwiększając wydatki związane z realizacją zadań w grupie wynagrodzenia i
składki od nich naliczane w rozdziale 80104,
- między działami na kwotę 14,97 zł w Wydziale Podatków i Opłat Lokalnych zmniejszając
wydatki  w  grupie  wydatków statutowych  w rozdziale  01030,  jednocześnie  zwiększając
wydatki w grupie wydatków statutowych w rozdziale 75618.
- w ramach wydatków na dotacje bieżące pomiędzy podmiotami nie należącymi do sektora
finansów publicznych w dziale 801, rozdziale 80104 na kwotę 13.000,00 zł a podmiotami
zaliczanymi do sektora finansów publicznych  w tym samym dziale, rozdziale 80104.
IV. Zmiana wyniku budżetu

Skutkiem powyższych zmian po stronie dochodów i wydatków jest zmiana wyniku
budżetu w roku 2021, który ulega polepszeniu o kwotę 384.555,17 i po zmianach będzie
wynosił (-) 3.811.462,10 zł (deficyt budżetu). 

Deficyt planuje się sfinansować przychodami pochodzącymi z: 
- wolnych środków w kwocie 2.140.888,95 zł,
- niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających
z rozliczenia  dochodów  i wydatków  nimi  finansowanych  związanych  ze  szczególnymi
zasadami wykonania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 30.468,91 zł,
- niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających
z rozliczenia  środków  określonych  w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy  o finansach  publicznych
i dotacji  na  realizację  programu,  projektu  lub  zadania  finansowego  z udziałem  tych
środków w kwocie 1.640.104,24 zł.

Wobec braku dalszych pytań, Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca  Komisji  odczytała  imiona  i  nazwiska  radnych,  członków  Komisji,
którzy kolejno oddawali głos.

Głosowanie jawne imienne w sprawie zaopiniowania ww.  projektu uchwały (zał.  nr  4):
za – 8, przeciw - 0, wstrzymało się – 0, nie brało udziału w głosowaniu - 1. Zaopiniowano
pozytywnie.

Ad. 4
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  zmian  budżetu  miasta  Pabianic  na  2021r.  -
projekt nr 2 (zał. nr 5) 

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 496.760 zł w tym:
-  z  tytułu  zmiany  pierwotnie  planowanych  harmonogramów  rzeczowo  finansowych
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na zadaniu pn.: „Laboratoria Przyszłości" i zmiany okresu realizacji z zadania dwuletniego
na jednoroczne.
II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 496.760 zł  w tym:
Wydział Edukacji, Kultury i Sportu 
- wydatków bieżących na realizację zadań związanych z realizacją ich statutowych zadań
związanych z realizacją programu pn.: „Laboratoria Przyszłości”.

Radny  Włodzimierz  Stanek:  co  się  zmieniło,  pytałem  o  to  na  poprzedniej  komisji
i odpowiedź była, że przesuwamy na kolejny rok, bo teraz nie zdążą szkoły tych pieniędzy
wydać, bo za krótki czas, nie ma na rynku takiej ilości materiałów, co się zmieniło, że teraz
muszą i zdążą wydać?

Skarbnik  Miasta:  zgodnie  z  zasadami  musimy  w  tym  orku  wydać  co  najmniej
60% środków, przy czym nie ma mowy o tym, czy dana konkretna jednostka ma wydać
60%  czy  wszystkie  jednostki  łącznie  ich  wydatki  wówczas  mają  wynosić  60%.
W wytycznych mówi się również o tym, że mogą być podpisane umowy z kontrahentami
i wydatki te można zaliczkować, czyli  faktura może być w tym roku, natomiast dostawa
materiałów  może  być  w  roku  2022.  Takie  postępowanie  jest  zgodne  z  zasadami,
ponieważ nie  było  jednolitego  stanowiska  wśród  jednostek  taką  podjęliśmy  decyzję.
Jeżeli coś  by  się  zmieniło,  w  którejś  jednostce  były  problemy,  wówczas  w  roku  2022
ewentualnie tam, gdzie te wydatki nie będą wykonane będziemy po stronie dochodowej
i wydatkowej korygować, ale myślę, że będą to sporadyczne przypadki.

Wobec braku dalszych pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca  Komisji  odczytała  imiona  i  nazwiska  radnych,  członków  Komisji,
którzy kolejno oddawali głos.

Głosowanie jawne imienne w sprawie  zaopiniowania ww.  projektu budżetu  (zał.  nr  6):
za – 9, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 5
Sprawy różne:
Pismo z Urzędu Marszałkowskiego z dnia (zał. nr 7). 

Radny Włodzimierze Stanek: ja w temacie temperaturu w naszych szkołach. W ubiegłym
tygodniu znów pojawiły się artykuły w mediach i setki wypowiedzi rodziców, ze w szkołach
jest  zimno.  Teraz  oczywiście  dzieci  są  w  trybie  nauczania  zdalnego  i  do  powrotu
mamy spokój. Ale jeszcze raz zwracam się do Pani pzrewodniczacej, czy nie powinniśmy
jako komisja tym problemem się zająć. Zgłąszałem już to wczesniej, wtedy nie spotkało
się to z akceptacją  Pani  Przewodniczącej,  ale  jako  członkowie  komisji  oświaty
jesteśmy przede  wszystkim  od  tego,  aby  w  szkołach  pilnować,  aby  była  minimalna
temperatura  18 stopni.  Wraz  z  kolegami  radnymi  na  wniosek  rodziców  byliśmy  raz
na kontroli  w  sp  nr  3,  akurat  wtedy  było  ciepło,  natomiast  już  dwa  trzy  dni  później
już kolejne zgłoszenia, że ta temperatura nie jest taka jak powinna być. Dlatego jeszcze
raz proszę, abyśmy jako komisja tym problemem się na poważnie zajęli.

Przewodnicząca  Komisji:  poproszę  pana  Prezydenta  Gryglewskiego  o  kilka  słów,
jak wygląda sytuacja w szkołach. 
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II Zastepca Przeydenta Miasta Pabianic Pan Marek gryglewski (dalej: II Z-ca Prezydenta):
w odniesieniu do słów Pana radnego informuję, że my cały czas monitorujemy sytuacje
w obiektach  poddanych  termomodernizacji.  Sa  przypadki,  w  których  w  pracowniach
niekiedy nie udaje się osiagnąć tej temperatury, ale cały czas nad tym pracujemy, my jako
przedstawiciele miasta, ZEC jak i  przedstawiciele wykonawców. Nie mamoy,  zeby było
zbyt  duze  natężenie  ze  strony  rodziców,  że  dzieci  są  niedogrzane.  Takie  sytuacje
naprawdę sporadycznie się mogą powtarzać, ale to nie jest tak, że setki rodziców dzwinią
i zgłaszają.  Jesteśmy  cały  czas  na  bieżąco,  monitorujemy  sytuację,  jeśli  jest  taka
mozliwośc,  to  jesteśmy z  Panem prezydentem w terenie,  w placówkach,  sprawdzamy
i myśle,  że  nie  ma  powodów  do  niepokoju.  Taka  Sytuacja  zdarzyła  się  w  trzech
pracwniach,  nie mozemy mówić że w  całej  szkole,  albo że we wszystkich obiektach,
bo taka sytuacja nie ma miejsca.

Przewodnicząca Komisji: myślę, ze właśnie powinniśmy cały czas monitorować sytuację,
dopiero morzy się zaczeły, musimy uważnie obserwowoać.

Radny  Włodzimierz  Stanek:  ja  oczywiście  nie  ujmuję  Panu  Prezydentowi,  że  miasto
nie czuwa  nad  tym,  żeby  realizacjja  umowy  z  Siemensem  przebiegała  dobrze
i prawidłowo. W rozmowach z dyrektorami szkół wielokrotnie podkreślali, że jest kontakt
z Urzędem Miejskim,  natomiast  komentarzy rodziców na jednym z  portali  pabianickich
jest naprawde  dużo,  więc  pytanie  skad  te  komentarze,  ze  dzieci  muszą  siedzieć
w kurtkach, że na sali gimnastycznej zakręcone grzejniki,  przeciez rodzice też tego nie
wymyślają.  Dlatego jeszcze  raz  proszę,  abyśmy pojechali  do  szkół  w styczniu,  lutym,
zobaczmy naocznie jak to wygląda, porozmawiajmy z rodzicami, dyrektorami, uczniami.
Wszyscy  jesteśmy tu  po  to,  aby osiągnąć  współny  cel  tj.  obniżyć  koszty  ogrzewania
przy jednoczesnym zachowaniu  komformtu  dla  uczniów i  pracujacych  tam ludzi.  Tylko
pod tym kątem patrzę na ten problem.

II Z-ca Prezydenta: myślę, że nie trzeba jechać całą komisją, był Pan ze swoimi radnymi
i widział  jak  sytuacja  wygląda.  Często  jest  to  tzw.  złośliwość  rzeczy  martwych,
które niejednoktornie  zdarzają  się  wszędzie.  Reagujemy na takie  sytuacje  natychmiast
i dokładamy  wszelkich  starań,  żeby  rozwiązywać  na  bieżąco  i  sytuacje,  które  miały
miejsce w  tamtym  roku  na  pewno  nie  powtórzyły  się,  robimy  wszystko  i  jesteśmy
przekonani,  że te działania podejmowane dają rezultaty.  I  robimy wszystko, aby takich
zgłoszeń inie było, a jeśli się pojawią, były wynikiem „złośliwości rzeczy martwych”.

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Pan  Waldemar  Boryń  (dalej:  Naczelnik
WEKiS):  zdanie  wyjaśniające.  Byłem  dzisiaj  w  PM  nr  11,  w  ciagu  ostatnich  10  dni
tylko w jednej  sali  bie  była  osiagnieta  wymagana  temperatura,  ale  brak  osiągnięcia
to było między  0,5  -  0,3  stopnia  do  20  stopni.  Jeśli  chodzi  o  SP  nr  3  doszło  tak
do splotu wielu  nieoczekiwanych  okoliczności,  które  są  w  tej  chwili  wyjaśniane,
zarówno przez pracwoników ZEC jak i pracowników Siemensa. Był problem z zaworem
zasilającym  szkołę  i  to  spowodowało,  że  spora  część  pomieszczeń  jednego  dnia
była nieodogrzana.  Na ten  moment  z  informacji,  uzyskanych  od Pani  Dyrektor  słyszę,
że jest  dobrze,  temperatura  wymagana  jest  osiągnięta.  Rzeczywiście  są  w  tych
11 termomodernizowanych jednostkach pojedyncze sale, w których nie ma wymaganych
teperatur,  ale  jest  to  sytuacja,  która  badaja  pracownicy  Siemensa,  próbując
docieć przyczyn. Ale to nie jest skala, jaka miała miejsce w ubiegłym roku, teraz są to
pojedyncze  sale.  Chcę  tylko  na  jedną  rzecz  zwrócic  uwagę,  że  my  jesteśmy  trochę
przewrażliwienie jeśli  chodzi o jednostki termomodernizowane. Pojedyncze niedogrzane
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sale,  gdyby  miały  miejsce  w  innych  placówkach,  przeszłyby  bez  echa,  bo  temat
nie funkcjonuje w przestrzeni publicznej, jeśli chodzi o jednostki zwykłe, czyli nie poddane
termomodernizacji.  W tamtych  jednostkach też  dochodzi  do  awarii  i  zdarza  się  że  są
nieodgrzane.  Awarie  się  wszędzie  zdarzają  i  najczęściej  na  bieżąco  są  naprawiane.
Pojedyńcze przypadki są analizowane przez nas i pracowników Siemensa.

Przewodnicząca Komisji: dziekuję za tak obszerne wyjaśnienia, jeśli sytuacjia epidemiczna
w styczniou, lutym na to pozwoli możemy wrócić jeszcze do tego tematu i zorganizować
komisję wyjzadową 

Na tym zakończono posiedzenie KOKiS o godz. 11,55.

Protokołowała: Przewodniczyła:

    Magdalena Witkowska                                                                Iwona Marczak
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